Empowering Communities

(SAFADI FOUNDATION'S)

LATEST NEWS



DECEMBER 2024

INSIDE THIS ISSUE

- Safadi FoundationResponds to HumanitarianCrisis
- AIDA Program for Agricultural Sustainability in the Future
- Safadi Foundation & LAU Launch 2024-2025 Nursing Scholarships Orientation
- A second Solar Energy
 Project in Public Schools
 and Institutes
- Gratitude from Scholarship Beneficiaries

WEALTH IN MINDS



Safadi Foundation fulfills its humanitarian duty and adjusts its training programs

Since the onset of the devastating conflict in Lebanon, which forced over 1.3 million citizens to seek refuge in shelter centers across safer regions, the Safadi Foundation has stepped up to address the dual challenge of immediate relief and long-term resilience. Recognizing the urgency of the situation, the foundation swiftly adapted its vocational training programs to serve displaced individuals while focusing on developing the skills of the trainees.

With support from the International Labor Organization (ILO), the foundation provided hands-on training in preparing hot meals, covering every step from planning to Click here to learn more...

execution. These meals were distributed daily to displaced families, with approximately 1,200 meals reaching 660 families. Hayat, a trainee specializing in hospitality, expressed her delight at mastering new culinary techniques under the guidance of a professional chef.





in the Future

In collaboration with AIDA and funded by the Spanish Agency for Development, the Safadi foundation is transforming agriculture in Akkar and Dinnieh through training and capacity-building initiatives. Farmers are equipped with modern techniques in organic farming, food processing, pest management, and post-harvest practices to enhance productivity and sustainability while reducing environmental impact.

The program includes rigorous selection process, ongoing monitoring of participants over 6-8 months, and in-kind grants for top-performing farmers to support farm development. A specialized baby food production unit and solar energy training further strengthen the region's agricultural resilience.

the AIDA empowering farmers, program fosters sustainable agriculture, boosts livelihoods, and ensures food security for rural communities in Lebanon.

Safadi Foundation and LAU Launch 2024-2025 Nursing **Scholarships Orientation**

For the third year, the Safadi Foundation, partnership with the Lebanese American University (LAU) Jbeil. launched its nursing scholarship program for students from Tripoli and the North. The first orientation session 2024-2025 welcomed dozens of high school students, providing details about the program and its eligibility criteria. This initiative aims to support aspiring nursing professionals and strengthen healthcare in the region.

Cick here to learn more...



Click here to learn more...



Safadi Foundation Launches a Second Solar Energy Installation Project in Partnership with the International Labor Organization for Several Public Schools and Institutes

Following the successful completion of the solar energy installation project for the Ministry of Labor, implemented by the Safadi Foundation in partnership with the International Laboure Organization as part of its PROSPECTS initiative aimed at providing clean and renewable energy, the foundation has launched a second project. This new initiative focuses on installing solar energy systems for a number of public schools and

institutes. The implementation of the first phase has already begun with two agricultural schools in Abdeh, Akkar, and Fanar, with plans to extend the work to other schools progressively, in coordination with the organization and various relevant ministries.

Click here to learn more...

Contact Information

Phone:

00961 6 410 014

Mail:

Admn@safadi-foundation.org



www.safadi-foundation.org



SafadiFoundation

safadi_foundation

Gratitude from Scholarship Beneficiaries

Students Nour Khalil and Ahmed Iter, beneficiaries of the Safadi Foundation and LAU nursing scholarship program, shared their heartfelt reflections on their academic journey, which has brought them closer to realizing their dreams of specializing in nursing at LAU Jbeil.

Click here to learn more...

تنمية المجتمعات (مؤسّسة الصّفدب)

أحدث الآخبار



كانون الأوّل 2024

في هذا العدد

- مؤسسة الصفدي تلبّي الواجب الإنساني وتعدّل برامجها التدريبية
 - برنامج AIDA لاستدامة المستقبل الزراعي
- برنامج المنح الجامعية للتمريض ينطلق في أولى جلساته التوجيهية
- مشروع ثانٍ لتركيب الطاقة الشمسية في مدارس ومعاهد الحكومية عدة
- كلمات قليلة بامتنان كبير لطلاب انطلقوا في مسيرتهم العلمية

ثروتنا عقلنا





منذ انطلاقة الشرارة الأولى للحرب على لبنان والتي دفعت بأكثر من مليون وثلاثمئة ألف مواطن إلى النزوح من أماكن سكنهم نحو مختلف مراكز الإيواء الموزعين على عدد من المناطق الأمنة ومن أبرزها طرابلس، استجابت مؤسسة الصفدي مباشرة للأزمة وعدّلت برامجها للتدريب المهني لتوفير إغاثة فورية من جهة وتنمية المهارات لمجتمعات الشمال عموما وعكار خصوصا من جهة ثانية. كما هدفت من خلال هذه الدورات التدريبين هدفت المجالات إلى مساعدة المتدربين الدخول إلى سوق العمل متسلحين بالخبرات النظرية والمهنية المكتسة.





برنامج AIDA لاستدامة المستقبل الزراعب

بالشّراكة مع AIDA وبتمويل من الوكالة الإسبانيّة للتّنمية، يشارك المزارعون من جميع أنحاء عكّار والضّنيّة لدوراتٍ تدريبيّةٍ تحويليّةٍ تهدف إلى تعزيـز استدامة صناعـة الأغذيـة الزّراعيّة في المنطقة. تعمل هذه المبادرة، التي أُطلقت عبرها سلسلة من التّدريبات، على تمكيـن المزارعيـن المحلّيّيـن من التّقنيّات الحديثة والممارسات المستدامة التي تُعدّ حيويّةً لمستقبل الزّراعة في لبنان.

بدأ المشروع بتقييم دقيق للمهارات اللّازمة للممارسات الزّراعيّة المستدامة، تلا ذلك تطوير معايير الاختيار لتحديد المزارعين الأكثر ملاءمةً للبرنامج. بعد انتهاء التّدريبات، ستتمّ متابعة المشاركين لفترة تتراوح من 6 إلى 8 أشهر لتتبّع تقدّمهم وضمان تنفيذ المهارات المُكتسبة حديثًا. في نهاية هذه الفترة، سيتمّ وهب المزارعين المتفوّقين منحًا عينيّةً لدعم تطوير مزارعهم وتعزيز مهاراتهم.

لقراءة المزيد، اضغط هنا

برنامـج المنـح الجامعيـة للتمريـض يُطلـق أولـى جلسـاته التوجيهيـة للعام 2025-2024

للسنة الثالثة على التوالي، وفي إطار برنامج المنح الجامعية للتمريض الذي أطلقته مؤسسة الصفدي بالتعاون مع الجامعة اللبنانية الأمريكية جبيل والهادف إلى تقديم منحاً جامعية لطلاب طرابلس والشمال الراغبين بالتخصص في مجال التمريض، انطلقت في المؤسسة الخميس الماضي أولى الجلسات التوجيهية بمشاركة عشرات الطلاب من مختلف ثانويات طرابلس الرسمية والخاصة الذين حضروا للاطلاع على تفاصيل أكثر حول البرنامج ومن أبرزها المعايير التي يجب أن يتمتعوا بها للاستفادة من المنح.

لقراءة المزيد، اضغط هنا





مؤسسة الصفدي تُطلق المشروع الثاني لتركيب الطاقة الشمسية

إثـر انتهـاء مشـروع تركيـب الطاقـة الشمسـية لـوزارة العمـل التـي نفذّتـه مؤسسـة الصفـدي بالشراكة مع منظمة العمل الدولية في إطار برنامج PROSPECTS الهادف إلى تأمين الطاقة النظيفـة والمتجـددة، والـذي لاقـى نجاحـا خصوصـا أن التركيـب تـمّ بمشـاركة تقنييـن خريجيـن مـن دورات تدريبيـة سـابقة قائمـة علـى العمـل فـي مجـال الطاقـة الشمسـية كانـت قـد نفذّتهـا المؤسسة سابقا على مراحل مختلفة٠

لقراءة المزيد، اضغط هنا

كلمات قليلة لامتنان كبير من طلاب انطلقوا في مسيرتهم العلمية

في هذه السطور القليلة، عبّر الطالبان نور خليل واحمد عتر وهما من بين المستفيدين من برنامج المنح الدراسية الذي خولّهما البدء بتحقيق حلمهما بالتخصص في مجال التمريض في الجامعة اللبنانية الأمريكية LAU جبيل عن تجربتهما خلال المراحل التي مرّا بها منذ البداية وصولا إلى مقاعد الدراسة اليوم .

لقراءة المزيد، اضغط هنا

تواصل معنا

هاتف:

00961 6 410 014

البريد الإلكتروني: Admn@safadi-foundation.org

www.safadi-foundation.org

SafadiFoundation **f**

safadi_foundation